
Kulturudvalget

Til: Kulturministeren

Dato: 27. januar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KUU alm. del

Spørgsmål 111
Kulturministeriet har tidligere været opmærksom på, om den tætte forbindelse mellem 
DFI og Fonden De Københavnske Filmfestivaler var for tæt, og om dette stod i modsæt
ning til filmloven. Derfor måtte Kulturministeriet i den nuværende udpegningsperiode for 
DFI pålægge et bestyrelsesmedlem fra DFI at trække sig fra bestyrelsen i Fonden De 
Københavnske Filmfestivaler. Nu fremgår det, at medlemmerne af bestyrelsen for Fonden 
De Københavnske Filmfestivaler har udvidede forretningsmæssige og personlige relatio
ner til DFI på utallige måder. Med ovenstående in mente, er der således ikke behov for at 
kræve et særligt værn om uafhængigheden og diversiteten i Fonden De Københavnske 
Filmfestivaler, hvis denne fortsat skal modtage offentligt tilskud? Vil ministeren være 
med til at tage ansvar for, at et krav for statsligt tilskud til Fonden De Københavnske 
Filmfestivaler er, at der nedsættes en uafhængig bestyrelse, både i lovens forstand og i 
reel forstand?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Katrine Daugaard (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på katrine.daugaard@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Christian Schmidt
formand
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